
Uddannelsesudvalget
Orienteringssager 

Til udvalgets møde den 4. september 2017 er følgende orienteringssager:

a) Brev fra KL og Undervisningsministeriet
b) Orientering om midtvejsstatus for arbejdet med den kriminalpræventive indsats i udsatte 

boligområder i Slagelse og Korsør
c) Orientering om godkendelse fra Civilstyrelsen – Sørby Børnehave
d) Orientering om arbejdet med Task force for særligt udsatte børnefamilier
e) Musiktilbud til unge i Slagelse Kommune
f) Projektfasen til udbygning af Skovbørnehuset i Slagelse er igangsat
g) Brev fra Undervisningsministeriet om undersøgelse af skoledagens længde

a) Brev fra KL og Undervisningsministeriet vedr. skoleområdet

Slagelse Kommune har modtaget brev fra KL og Undervisningsministeriet henvendt til politikere i 
kommunernes udvalg der har ansvaret på skoleområdet. Brevet er vedlagt som bilag.

b) Orientering om midtvejsstatus for arbejdet med den kriminalpræventive indsats i ud-
satte boligområder i Slagelse og Korsør

Som aftalt på Uddannelsesudvalgets møde d. 7. august 2017 følger hermed en midtvejsstatus for 
arbejdet med den kriminalpræventive indsats i udsatte boligområder i Slagelse og Korsør

Leverance Status

August Identifikation af behov ift. fritid og fritidsaktiviteter 
hos de børn og unge, der bor i områderne omkring 
Rosenkildegården og Basen og som anvender disse 
tilbud.

Inddragelse via interview og 
dialog hos de børn, unge og 
unge på 18+, der indgår i mål-
gruppen for indsatserne.

Inddragelse af Ungeråd Korsør
August og 
september

Dialog med samarbejdspartnere og interessenter Pågår pt.
Dialog med:
Klubtilbud og skoler i de to om-
råder.
Planlagt dialog med:

- Politiet
- Boligselskaberne
- Kompetencechef 
- VUC Vestsjælland
- UU
- Erhvervslivet

Medio au-
gust

Inddragelse af MED Afholdelse af personalemøde 
med MED status d. 23. august 
for medarbejderne på Rosenkil-
degården og Basen

August Indhentelse af viden Pågår løbende med fokus på 
organisering af det kriminalpræ-
ventive arbejde og virksomme 
indsatser i udsatte boligområder
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tember
Efter Udvalgsmødet d. 4. september 2017 arbejdes 
der videre med oplæg til et konkret forslag for mulig 
organisering og opgavevaretagelse af området 
fremadrettet. Det konkrete forslag vil basere sig på 
den evidens, der foreligger for området samt på 
viden om det, der virker.

Indhentelse af evidens pågår.

Ultimo sep-
tember 

Det konkret forslag til organisering og opgavevare-
tagelse drøftes i MED

Foregår på planlagt personale-
møde med MED status for Ro-
senkildegårdens og Basens med-
arbejdere.

Primo okto-
ber

Sagen drøftes og besluttes på Uddannelsesudval-
gets møde d. 2. oktober.

Efter udvalgsmødet d. 7. august er der kommet følgende forespørgsler i relation til drøftelse af sagen på 
Udvalgsmødet. 

Medlem af Uddannelsesudvalget Niels Christian Nielsen har bedt om ”en kapacitets opgørelse i eksi-
sterende klubber i nævnte områder Grotten, KUK samt Marievang”.

Klubnavn Juniorklub Ungdomsklub
Grotten 90  30*
KUK 224  94 (Kuk og TUK)*
TUK 52
Marievang 198  40*

*Tallene for Ungdomsklubberne er sidste års tal, da sæsonen først starter 1. sep. 

Desuden anmoder Niels Christian Nielsen om ”en beskrivelse af mulige konsekvenser for indførelse 
af brugerbetaling ift. benyttelse af kommunale klubtilbud i de berørte boligområder dvs. i Basen & 
Rosenkildegården”  
Det er administrationens vurdering, at en besvarelse af spørgsmålet vil omfatte, at alle brugere af 
Basen og Rosenkilde skal besvare spørgsmål om deres reaktion på en eventuel indførsel af bruger-
betaling. Det er ikke for nuværende muligt at gennemføre.

Formand for Uddannelsesudvalget Johnny Persson har anmodet om en beskrivelse af ”muligheden 
for at rumme dem pædagogisk”.
Center for Skole arbejder pt. på et kommissorium, som skal danne ramme for en udvikling af en un-
gestrategi. Uddannelsesudvalget behandler i dagens møde dette kommissorium. Det er administra-
tionens vurdering, at det pædagogiske aspekt vil indgå som en central del processen.  

c) Orientering om godkendelse fra Civilstyrelsen – Sørby Børnehave

Byrådet imødekom den 28. november 2016 efter anbefaling fra Uddannelsesudvalg og Økonomiud-
valg anmodning om kommunalisering af Den selvejende institution Sørby Børnehave, herunder at 
kommunen overtager driften og ejendommen pr. 1. januar 2017.

Kommunalisering af den seleveejden institution var betinget af en efterfølgende godkendelse af Ci-
vilstyrelsen, som der blev rettet henvendelse til i december 2016. 

Uddannelsesudvalget orienteres hermed om, at der august 2017 er modtaget besked om godken-
delse fra Civilstyrelsen. 

Afdelingen for Kommunale Ejendomme bistår Afdelingen for Dagtilbud med overtagelse af bygnin-
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dets egen budgetramme.      

I forbindelse med anmodning om kommunalisering blev det besluttet, at den sammenlagte daginsti-
tution i Sørby drives på de to lokaliteter indtil udbygning af Skovbrynet er mulig.

d) Orientering om arbejdet med Task force for særligt udsatte børnefamilier

Uddannelsesudvalget, Handicap- og Psykiatriudvalget samt Beskæftigelses- og Integrationsudvalget 
orienteres om arbejdet med ”task force” for særligt udsatte børnefamilier. 

Se bilag.
e) Musiktilbud til unge i Slagelse Kommune

For at understøtte synliggørelsen af musiktilbud til unge i Slagelse Kommune har Kultur, Fritid og 
Borgerservice i samarbejde med Slagelse Musikskole og Slagelse Musikhus udarbejdet en folder, 
som samler en lang række musiktilbud til unge.
I folderen nævnes bl.a. symfoniorkestret på Flakkebjerg Skole, studiemiljøet på MGK og Talentklas-
sen på Skælskør Skole. 

Folderen ligger som bilag og er tilgængelig på slagelse.dk. Den vil blive uddelt til Study Start i sep-
tember, hvor 600 nye studerende bydes velkommen til studiebyen Slagelse og får en goodie-bag, 
hvor folderen bl.a. vil være i. Musikskolen og Musikhuset har også modtaget eksemplarer af folde-
ren, som kan deles ud til deres arrangementer. Det planlægges desuden, at folderen skal uddeles til 
velkomstarrangementer på Slagelse Rådhus, når tilflyttere bydes velkommen.

f) Projektfasen til udbygning af Skovbørnehuset i Slagelse er igangsat

Byrådet afsatte i forbindelse med budget 2017-2020 20 mio. kr. til udbygning af kapaciteten på 
dagtilbudsområdet i Slagelse by.

Baggrunden er det stærkt voksende børnetal – særligt stiger antallet af 0-2 årige i Slagelse Kommu-
ne som helhed og i Slagelse by i særdeleshed.

Såfremt at en udbygning af Skovbørnehuset i Slagelse skal kunne tages i brug primo 2019 skulle 
rådgiver udpeges, projektgruppe nedsættes og 1. byggeudvalgsmøde afholdes i august 2017.

1. møde er afholdt – og det betyder, at der jf. tidsplanen og under forudsætning af, at midlerne 
fortsat afsættes i 2018 kan fremlægges et projekt til politisk behandling i november 2017.
Der er lavet aftale med rådgiver, der såfremt der ikke afsættes midler til projektet i 2018, alene 
afregnes for projekteringsfasen. Salær til byggerådgiver i projekteringsfasen er estimeret til 0,35 
mio. kr. 

Center for Kommunale Ejendomme er byggeherrerådgiver.

g) Brev fra Undervisningsministeriet om undersøgelse af skoledagens længde

Slagelse Kommune har modtaget brev fra Undervisningsministeriet, henvendt til alle kommunalbe-
styrelser om gennemførelse af kommende undersøgelse af skoledagens længde. 
Brevet er vedlagt som bilag.


